
Protokół

ze wspólnego  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa
i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty,

Kultury, Sportu i Zdrowia, Komisji Budżetu i Samorządu, Komisji Skarg, Wniosków
i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu  14  listopada  2023 roku

o godzinie 1400 w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 13 radnych
nieobecni - W. Małkiewicz
spóźnienie - J. Wypych
Listy obecności stanowią załączniki niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Jerzy Koralewski.

Przewodniczący  Komisji  Jerzy  Koralewski  –  o  godzinie  1400 otworzył  wspólne  posiedzenie
Komisji, stwierdził kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.

III Proponowany porządek posiedzenia:

Porządek posiedzenia:
1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.
3. Omówienie projektów uchwał stawek podatków i opłat lokalnych na rok 2024.
4. Zapytania, sprawy różne.
5. Zakończenie.
  

Nie zgłoszono uwag do porządku posiedzenia i przyjęto go jednogłośnie.                         
Przewodniczący  Komisji  Jerzy  Koralewski  –  powitał  wszystkie  osoby  uczestniczące
w posiedzeniu Komisji. Podkreślił, że w posiedzeniu udział biorą również Przedsiębiorcy z terenu
Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie. Odczytał treść porządku posiedzenia i zapytał czy ktoś ma
uwagi do porządku posiedzenia.

Ad.2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski – zapytał czy ktoś z Radnych ma uwagi do protokołu
ze wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji, które odbyło się w dniu 17 października 2023r.
Nie  zgłoszono  uwag  wobec  czego  Przewodniczący  Komisji  Jerzy  Koralewski  poddał  pod
głosowanie przyjęcie protokołu.
Protokół przyjęto 12 głosami.

Ad.3.Omówienie projektów uchwał stawek podatków i opłat lokalnych na rok 2024.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka-Sałatowska  -   poinformowała,  że  Burmistrz  dołączy  do
posiedzenia  Komisji  z  małym  opóźnieniem.  Poinformowała,  że  wspólnie  z  Panią  Skarbnik
przedstawią propozycje stawek podatku i opłat  lokalnych, które zostały ustalone z Burmistrzem
i Kierownictwem. Pani Skarbnik szczegółowo przedstawi propozycje stawek, które Radni również
otrzymali do zapoznania.   
 
Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  poinformowała,  że  zacznie  od  podatku  rolnego,
maksymalna stawka tego podatku na 2024 rok jest 224,08 zł proponuje się obniżenie ceny żyta za
1 dt /kwintal/  do 75,05 zł wówczas stawka podatku na 2024 rok wyniosłaby 187,63 zł. Tabele,
które Radni otrzymali wskazują o ile wzrośnie  stawka /15% i 21,04%/ jednakże  w przypadku  
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podatku  rolnego zasugerowano się w związku z tym, że wzrosła maksymalna stawka podatku, a od
roku 2019 % stawki w stawce maksymalnej regularnie spada. W roku 2023 obowiązywała stawka
155,00 zł, która stanowiła 83,73% stawki maksymalnej. W przypadku obniżenia ceny żyta za 1 dt
/kwintal/ poniżej 75,00 zł spowoduje zejście z procentem w stawce maksymalnej w granicach 70%,
co  będzie  niebezpieczne  i  wówczas  przyszły  rok  przyniesie  nieuchronnie  konieczność  wzrostu
o  dużo  większą  kwotę  niż  obecnie  proponowaną.  Przy  75,00  zł  jest  zachowany  %  stawki
maksymalnej 83,73%. W związku z tym, że podatek każdego roku rośnie i nie można oczekiwać, że
w przyszłym roku  maksymalny  podatek  ulegnie  zmniejszeniu  tylko  będzie  wyższy  i  wówczas
Gmina będzie musiała „gonić” tą stawkę, aby utrzymać się na 83%. Skarbnik podkreśliła, że należy
utrzymać stawkę w granicach 94-96% stawki maksymalnej. W przypadku Gmin Miejsko Wiejskich
głównym dochodem są podatki, w materiałach przedstawiono również jaki będzie wymiar podatku
rolnego w przypadku stawki zaproponowanej w wysokości 75,00 zł – łączny wymiar podatku na
rok  2024   to  kwota  2  227.565,00  zł.  W  przypadku  odejścia  od  tej  stawki  należy  /do
planowania/ściąć wydatki związane z utrzymaniem zieleni, z utrzymaniem dróg, czy ze sportem.
Odnosząc się do przesłanego projektu uchwały poinformowała, że w stosunku do ubiegłego roku
poza tym że zostanie wprowadzona kwota to nic się więcej nie zmieni, nie są planowane żadne
zwolnienia – część normatywna uchwały pozostaje niezmienna w stosunku do roku ubiegłego.

O godzinie 1422 na posiedzenie dotarła Radna Jolanta Wypych.
O godzinie 1443 na posiedzenie dotarł Burmistrz Miasta

W dalszej części odbyła się dyskusja, w której głos zabrali: Skarbnik Gminy Magdalena Górna,
Burmistrz Miasta Jacek Żurawski, Radny Robert Bejgier, Radny Piotr Strzelecki, Radny Marcin
Dunajski,  Radny Jerzy Orłowski,  Radna Halina Dąbrowska, Radny Michał  Klafczyński,  Radny
Stanisław Kaznowski, Radny Ryszard Lipiński, Radny Jerzy Koralewski, Radna Jolanta Wypych,
oraz uczestniczący w posiedzeniu Komisji  Przedsiębiorcy: Trejderowski Zbigniew, Eliasz Artur,
Lewandowski Włodzimierz, Wiewiór Sławomir, Chmielewski Krzysztof, Łabich Marek.
            
O godzinie 1510-1533 nastąpiła przerwa w posiedzeniu Komisji podczas której odbyły się obrady
LXV nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej.  

W wyniku dalszej dyskusji ustalono, że na kolejne posiedzenie Komisji, które odbędzie się 21.11.br
zostaną przygotowane wyliczenia propozycji stawek podatków zwiększone o 7% i 10%. Skarbnik
Gminy  poinformowała,  że  Radni  do  końca  tygodnia  otrzymają  przygotowany  materiał  do
zapoznania  i  wówczas  zadecydują  o  stawce.  Dodała  również,  że  do  Izb  Rolniczych  zostanie
przesłana przygotowana obecna propozycja stawki podatku rolnego.  
Skarbnik Gminy ustaliła  z  Radnymi,  że projekt  uchwały dotyczący zmian w budżecie  zostanie
przesłany Radnym 27 listopada. 28 listopada odbędzie się posiedzenie Komisji, podczas którego
będzie omawiany budżet i wówczas omówi również projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie.
Dodała  również,  że  15  listopada  do  RIO  i  do  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  zostanie  on
przesłany  projekt  budżetu  na  2024  rok,  Radnym zostanie  przesłany  do  17  listopada.  Skarbnik
Gminy prosiła, aby Radni przemyśleli z jakich zadań należy zrezygnować.

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski – zapytał o podatek od środków transportowych.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała,  że przygotowano propozycję podwyżki
15% dla zobrazowania, rozmawiano z Burmistrzem Miasta, aby pozostawić obecną stawkę. Dodała,
że przybyło 20 aut w stosunku do ubiegłego roku.
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Radny Marcin  Dunajski –  stwierdził,  że  należy  szukać  firm  leasingowych,  które  osiedlą  się
w naszej Gminie.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  poinformował,  że  myśli  o  tym,  aby  tak  było,  chciałby
pozyskać  do  Gminy  firmę,  która  prowadzi  sprzedaż  nowych  lub  używanych  samochodów
ciężarowych.        

Przedstawione propozycje stawek podatków stanowią załącznik do protokołu.

Ad.4.Zapytania, sprawy różne.

Radny  Robert  Bejgier  –  zapytał  o  halę  sportową  kiedy  jest  planowane  przypuszczalne
uruchomienie hali i  czy prawdą jest, że ma być robiony ponowny remont dachu w trakcie roku
szkolnego.  Radny  poprosił  również  o  przekazanie  materiału  -  informacji  dotyczącej  środków
finansowych na rzecz Ukrainy, która była prezentowana podczas ostatniego posiedzenia Komisji.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że w dniu dzisiejszym uzyskała informacje
z referatu TIiGG, że do końca listopada mają się zakończyć prace na hali sportowej. Jeśli chodzi
o dach to trzeci etap inwestycji zaplanowany jest na rok 2024, wybrany wykonawca część prac
/wewnątrz-remont łącznika/ ma wykonać w czasie ferii natomiast co do zewnętrznych prac trudno
powiedzieć. Podczas kolejnego posiedzenia Komisji będzie obecna Kierownik i przekaże więcej
informacji.  Informacja  dotycząca  środków  finansowych  na  rzecz  Ukrainy  zostanie  przekazana
Radnemu.

Radny  Grzegorz  Regulski –  w  imieniu  wszystkich  mieszkańców  podziękował  pracownikom
Urzędu  Miejskiego  oraz  Burmistrzowi  za  pozyskanie  brakujących  środków  na  prowadzoną
inwestycję             w Wielkiej Łące.     

Radna Halina Dąbrowska:

 w  związku  ze  zbliżającym  się  spotkaniem  z  Sołtysami  zawnioskowała  o  to,  aby
przypomnieć rolnikom o obowiązku sprzątania dróg publicznych w przypadku zabrudzenia
ich przez ciągnik czy inną maszynę rolniczą podczas prowadzonych prac polowych.

Eliasz  Artur –  przekazał  informacje  na  temat  prowadzonej  inwestycji  koło  Orlika,  która  Jego
zdaniem jest prowadzona w sposób nieprawidłowy – chodnik jest robiony wyżej, błoto wylewa się
na drogę, pobocze jest usypywane wyżej niż droga.

Przewodniczący Komisji Jerzy Koralewski –  zapytał czy wpłynęła już  premia od  rządu, którą
przygotował w ramach akcji pro frekwencyjnej dotyczącej ostatnich wyborów.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że nic nie wpłynęło, ostatnio informowała
o tym Pani Sekretarz – są tworzone procedury,  zwiększono budżet do ustawy okołobudżetowej
i rozdysponowanie będzie w roku 2024. Dodała, że nieznane są zasady i procedury przydziału tych
środków – Gmina również czeka na te środki.

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Orłowski – przekazał informacje dotyczące:
• pisma, które wpłynęło do Rady Miejskiej od Pani Kierownik TIiGG Bożeny Rymanowskiej

z podziękowaniami za współpracę z uwagi na Jej przejście na emeryturę.
W wyniku dyskusji uzgodniono, że zostanie przesłane pismo od Rady z podziękowaniami do Pani
Bożeny Rymanowskiej.
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• kolejnych posiedzeń Komisji, które odbędą się 21 listopada i 28 listopada,
• Sesji Rady Miejskiej, która odbędzie się 30 listopada.  

Ad.5.Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1723  zamknął posiedzenie
Komisji.

Protokół zawiera 5 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
D. Pilarska-Mądry

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
OŚWIATY, KULTURY, SPORTU I ZDROWIA

        /-/  Jerzy Koralewski


